
Jaro nám pomalu začíná,

a proto musíme v nejkratší

možné době provést výbě-

rové řízení na dodavatele

stavby "rekonstrukce chod-

níků a komunikací v ob-

ci", jakožto rozhodující

stavby, na kterou se nám

podařilo získat finanční

prostředky od MF ČR ve výši 7 milionů  Kč. Stavební

povolení máme doposud pro první etapu, která zahrnuje

část od Lišova k mostu a Novou ulici. Druhá etapa, která

začíná u zastávek autobusu a končí v zatáčce směr Tře-

boň, se zpracovává a měla by být, stejně jako celková

oprava chodníků na hřbitově společně s osvětlením, sou-

částí výstavby v letošním roce.

Kromě této rozhodující akce, která by měla výrazně

ovlivnit bezpečnost na komunikaci I/34, zejména pak dětí,

nás čeká ještě mnoho zdánlivě drobných akcí. Jedná se

o zpracování projektové dokumentace na zajištění dovy-

bavení vodovodu obce tak, aby ve všech místech odběru

byl zajištěn tlak vody, odpovídající předpisům. Jedná se

zejména o výše položené budovy, a to jak na Lišovské stra-

ně obce, tak i v domech směrem k Třeboni.

Dokončená čekárna pro školní autobusy, včetně chod-

níků, byla již zájmem sprejerů a je potřeba zabránit

i tomu, aby sloužila jako plocha pro plakáty. Je úkolem

všech občanů přispět zájmem o vybudovanou věc

k tomu, aby nám ji nikdo následně neničil a neznehod-

nocoval tím naše společné snažení. Byla rovněž provede-

na výměna oken v Sokolovně a tím ukončena jedna z etap

zateplení tohoto objektu. Chybí nám prostředky na nový

kabát stěn a střechy. I tato akce, společně s budovami ZŠ

a MŠ, obecního úřadu a sociálních bytů u kostela, je sou-

částí žádosti o dotace na opravu a zateplení. Je však otáz-

kou, v jakém časovém období, spíše v jakém roce, se nám

podaří potřebné prostředky z fondů EU, ministerstev

nebo kraje, získat.

S ohledem na technické řešení a změnu umístnění pře-

dávací stanice se nepodařilo do konce roku dokončit pře-

dání vodovodu do správy Lišova u osady Vlkovice. Byla

provedena kolaudace již dříve vybudovaných kanalizač-

ních sběračů a řádu, ale současně zjištěn v řadě míst stav,

který vyžaduje opravy a rekonstrukce v celkovém rozsahu
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přes 4,5 milionů Kč. Tuto opravu nelze zajistit z vlastních

prostředků, a proto obec požádala o dotaci na opravu.

Probíhají jednání o financování a provozování domu

pro seniory, zatím je vše ve stadiu projektového úkolu,

který by měl vytvořit představu o konkrétním umístnění,

počtu lůžek a zejména financování a provozovateli. Vyso-

ké náklady budou v první fázi potřeba na zbourání

a likvidaci stávající budovy.

V tomto ohledu jsme na základě nabídek přehodnoti-

li i postup při likvidaci budovy vedle  Motelu. Nabídky na

likvidaci, které firmy předložily, se zdály vysoké, a proto

bude ze strany obce provedeno mechanizací, po odstra-

nění dřevěných konstrukcí, zbourání tak, aby nemohlo

dojít k nějakému úrazu. Následně  chceme vyzvat všech-

ny zájemce, kteří potřebují nějaký stavební materiál, aby

si jej na své náklady vybrali a odvezli. Drobnou dopravu

je možno objednat na obci a zajistit ji za stanovené ceny

pro zájemce po předběžné dohodě.

Koncem roku 2007 byla vybavena obec základní

mechanizací, a to malotraktorem s vlekem a na doplnění

vybavení zařízením na štěpkování, které, jak pro obec, tak

i podle zájmu občanů, umožní likvidaci biologického

odpadu na hmotu použitelnou místo mulčovací kůry,

v případě suché hmoty i na topení. Dalším vybavením je

i zařízení na úklid obce, zametací kartáče s kropením.

Věřím, že jeho využíváním, se podaří zlepšit stav veřej-

ných komunikací a chodníků.

V obecních lesích bylo nezbytné zahájit práce a vytě-

žit porosty, napadené kůrovcem. Problematické ale bude

zpeněžení vytěžené hmoty, s ohledem na přebytky dřeva

z nedávných kalamit na celém území ČR. Pokud se týká

zpracování zbytku po těžbě, je možné projednat na obci

zájem o samovýrobu a tuto, po dohodě s Ing. Kopkáněm,

realizovat. Pokud se týká hospodaření v obecních lesích,

je snahou obce, prostřednictvím dotací, získat prostředky

na opravy lesních cest. Pro realizaci a zejména možnost

úspěchu, bude nutné v rámci obce vytvořit sdružení

vlastníků lesů, aby postup obce v rámci žádosti o dotace

na lesy, které je možno získat, bylo podpořeno jak vlast-

nictvím obecních lesů, ale i sdružením ostatních, kterým

lesní komunikace mají sloužit a kteří je i využívají. Z uve-

deného důvodu bude v nejbližší době jednáno s jednotli-

vými vlastníky o založení sdružení.

Na základě jednání a rozhodnutí zastupitelstva obce

byla podána žádost Poslanecké sněmovně o schválení

znaku a praporu obce, jehož zdokumentování a zdůvod-

nění je samostatnou částí tohoto zpravodaje. V měsíci

dubnu se podaří zajistit v Sokolovně prostory pro inter-

netovou místnost, protože jeden počítač, který má

k tomuto účelu sloužit v knihovně, nepostačuje zájmu

mladých, kteří nemají možnost z jakýchkoliv důvodů toto

vybavení vlastnit. Počítačové vybavení je dojednáno,

zbývá spoluprácí se Štěpnet dovybavit a zejména přispět

na modernizaci této služby pro občany a současně zajistit

i připojení této místnosti. V této souvislost se obracím na

studenty, případně jiné osoby, kteří by měli zájem o zajiš-

ťování odborného dozoru v této místnosti minimálně 2x

týdně v odpoledních hodinách, aby svůj zájem projednali

na OÚ, kde jim budou sděleny podmínky této činnosti.

Počátkem roku 2008 byla rozhodnutím zastupitelstva

zřízena jednotka Požární ochrany obce a jsem přesvěd-

čen, že tato aktivita společenské organizace se bude

i nadále, za finanční i materiálové pomoci obce, jenom

zvyšovat. Podrobnější informace o činnosti by měly být

pravidelnou součástí zpravodaje, a to jak z pohledu čin-

nosti, tak vybavení i jednotlivých akcí.

Obec připravuje projektovou dokumentaci na inže-

nýrské sítě a jejich zabezpečení pro 4 stavební parcely,

které jsou v majetku obce, se zajištěním přípojek vody,

plynu i elektřiny. Názorně tak chce předvést zájemcům,

jaký by měl být postup. Doposud používaný způsob pro-

deje stavebních pozemků způsobuje stav, že nejsou

v době výstavby řešeny komplexně sítě a stavebníci musí

počítat s tím, že k ceně pozemku je nutno přičíst nákla-

dy na pořízení těchto sítí, včetně komunikací a že nebu-

de možné, po dokončení přijít na obec a chtít udělat

komunikaci, protože do současné doby nejsou dořešeny

ani majetkové vztahy k pozemkům, kde jsou komunika-

ce projektovány.

Ve svém úvodníku jsem jistě nevyčerpal celou proble-

matiku, související s řízením a správou obce, je řada pro-

blémů, které bude zastupitelstvo muset v blízké době

řešit. Jedná se o nezbytnou rekonstrukci sociálního zaří-

zení v ZŠ a MŠ, stavu využívání Sokolovny a nákladů,

souvisejících s jejím provozem. Provádí se zaměření par-

cel, které jsou v majetku obce a bude jednáno s dlouho-

dobými uživateli o pronájmu, vyklizení a uvolnění, nebo

jiných řešeních. Samostatnou otázkou bude rozvoj obce

z dlouhodobého hlediska, zahrnující výstavbu vodovodní

a kanalizační sítě do území, kde se počítá s další bytovou

výstavbou.

starosta Ing. Štěpán Bláha



V roce 2008 se, s ohledem na to, že obec získala

7 mil. Kč na opravu komunikací a chodníků, podaří

vybudovat chodníky kolem silnice 1/34, opravit

chodníky na hřbitově a vybudovat zde veřejné osvět-

lení. Bylo pořízeno štěpkovací zařízení, které bude

rovněž sloužit o potřebám občanů. Za poplatek 200

Kč/hod je možné provést štěpkování větví a zbytků

stromů každému, kdo o tuto službu požádá na OÚ.

Zejména v jarním období není zapotřebí svážet oře-

zané stromy na určené místo, ale je

možno přímo u občanů štěpkovat

podle jejich potřeby. Během měsíce

března bude k dovybavení traktoru

dodán zametač s kropícím zaříze-

ním pro čištění komunikací a chodníků.

Paní ředitelka ZŠ informovala o havarijním stavu

vody a odpadů. Je zapotřebí minimálně  360.000,-

Kč. Bude zpracována projektová dokumentace, aby

mohlo být s pracemi započato 1. 7. 2008 a byly

ukončeny do 20. 8. 2008. Navýšení kapacity na 28

dětí od září 2008 - podklady pro KÚ  jsou připrave-

né. 

Ing. Prokešová informovala o kontrole ve škole -

nebyly zjištěny žádné závady. 

Je zažádáno o grant na zateplení školy. 

Ředitelka školy ve spolupráci se sokolnicí zajistí

v sokolovně místnost pro umístnění věcí školy na

tělesnou výchovu. 

Finanční plán je nutné doplnit o přidělenou dota-

ci MF 7 mil. Kč na chodníky.

Byly schváleny žádosti o následující granty :

- zateplení pláště budovy školy a školky Štěpánovice

- oprava střechy a zateplení sokolovny Štěpánovice 

- zateplení domu ve Školní ul. 2- sociální byty 

- rekonstrukce, zateplení a výměna oken OÚ Štěpá-

novice a vrat požární zbrojnice

- oprava kanalizace Štěpánovice 

- www stránky Obce Štěpánovice.

Zastupitelstvo bere na vědomí informaci předsedy

výboru s tím, že do zastupitelstva dne 27.4.2008

předloží konkrétní návrh na řešení využití sokolov-

ny, pronájmu hřiště, bytu a dotací na činnost jednot-

livých společenských organizacím sportu a PO, řeše-

ní dětského hřiště, jeho přemístění. Minimální nákla-

dy si budou muset společenské organizace zaplatit.

Otázka se bude řešit dál, protože nejde aby Obec

dotovala vše ze svých prostředků. I nové obsazení

bytu v Sokolovně se bude řešit výběrovým řízením.

Na zastupitelstvu 16. 4. 2008 bude komplexně

předložena zpráva o zabezpečení financování TJ

Sokol z vlastních prostředků s minimalizací poža-

davků na financování činnosti ze strany obce. 

V souvislosti s ustanovením zákona byly zaslány

dotazníky, které byly soustředěny do 15.3.2008 a na

základě nich bude přijat postup řešení pro rok 2009

jak z hlediska splnění zákonných opatření, tak

i ohledně vody. 

ČOV  Vranín a Skalice  - požádáno na zpracování

projektové dokumentace na tyto akce, které by byly

realizovány, buď do konce volebního období nebo

následující. Podle toho jak bude zajištěno financová-

ní pomoci grantů.

Během roku se bude řešit postupně  dvousložko-

vá cena vody, aby se  zaplatily náklady na vodu (např.

výměna vodoměrů). V září bude projednáno v zastu-

pitelstvu. 

Projednání a schválení znaku Obce Štěpánovice

a vlajky, dle návrhu  byly předloženy návrhy na znak

a vlajku a v zastupitelstvu přijat návrh jak pro znak

tak i pro vlajku. Vybraný návrh zastupitelstvem bude

předložen ke schválení příslušným orgánům.

Zastupitelstvo po projednání souhlasí, aby z před-

ložených návrhů heraldické kanceláře byl jako znak

Obce použit návrh č. 4 a pro vlajku obce návrh vlaj-

ky č. 4/2.

Současně zastupitelstvo souhlasí aby prostřednic-

tvím této kanceláře byla zpracována žádost o schvá-

lení a udělení symbolů obce poslaneckou sněmo-

vnou ČR.

Veřejnoprávní smlouva mezi Obcí Štěpánovice

a Městem Třeboń byla zastupitelstvem jednomyslně

schválena. 

Pan starosta požádal pana dr. Thomu  o pomoc se

psím útulkem, jednání bude nadále probíhat. 
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Zastupitelstvo Obce Štěpánovice schvaluje uzavře-

ní veřejnoprávní smlouvy na výkon činnosti Městské

policie Třeboň na území obce Štěpánovice. 

Bezpečnost pro chodce - byla projednána  žádost,

podepsaná občany. Starosta jí musí projednat na

ŘSD. Na příštím zasedání zastupitelstva bude p. sta-

rosta         o jednání informovat.

Dotace na zřízení jednotky dobrovolných hasičů -

zřizovací listinu. -zastupitelstvo souhlasí se zřízením

a finančním krytím minimálních složky PO. 

Obec Štěpánovice s účinností od 1.3.2008 zřizuje

na základě § 35a) a § 84 odst. 2 písmeno e) zákona

128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení) a § 29 odst.

1 písm. zákona č. 133/1985 Sb., o požární ochraně,

ve znění pozdějších předpisů (dále jen "zákona

o požární ochraně") Jednotku dobrovolných hasičů

Obce Štěpánovice  kategorie JPO, jako  organizační

složku Obce Štěpánovice dle § 23 zákona

č. 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech územ-

ních rozpočtů, ve znění pozdějších předpisů. Složení

jednotky JSDH Štěpánovice :

Velitel: Petr Hanzal 

Zástupce velitele:  Pavel Jánošík 

Strojník:  Pavel Jindra 

Technik: Miroslav Adamec

Řidič:  Lukáš Makovička 

A členové jednotky: Ivo Kyrián a Antonín Kándl.

NÁVRHY ZNAKU

Znak č. 1 - V červeno-stříbrně

polcený štít s polcenou růží opač-

ných barev, se zlatým semeníkem

a zelenými kališními lístky.

Znak připomíná erby dvou šle-

chtických rodů - pánů z Landštej-

na (stříbrná růže v červeném

poli) a pánů z Rožmberka (červe-

ná růže ve stříbrném poli). Oba rody jsou spojeny se samý-

mi poznatelnými počátky historie a s jejím průběhem až do

počátku druhého desetiletí 17. století.

Znak č. 2 -  Polcený štít. Vpravo

červeno-stříbrně dělený, v kaž-

dém poli růže opačných barev

s zlatým semeníkem. Vlevo

v modrém poli dva stříbrné kůly.

Stříbrná růže v červeném poli při-

pomíná rod pánů z Landštejna,

červená růže ve stříbrném poli

pány z Rožmberka. Oba rody jsou spojeny s počátky pozna-

telných dějin obce a s její historií až do počátku 17. století.

Modré pole se stříbrnými kůly je inspirováno rodovým

erbem knížat ze Schwarzenbergu, kteří byli dominantním

vlastníky obce po dobu téměř dvou století.

Znak č. 3 - Štít dělený oblakovým

řezem. Nahoře v modrém poli

zlatá listová koruna, dole ve

stříbrno-červeně děleném poli

červeno-stříbrně dělená růže se

zlatým semeníkem a zelenými

kališními lístky.

Dělení štítu oblakovým řezem

a horní polovina štítu má vztah k patrociniu štěpánovické-

ho kostela Nanebevzetí Panny Marie. Modré pole má barvu

spojovanou s Pannou Marii a s obecnou představou o barvě

nebe, kam Panna Marie byla vzata, stejnou symboliku má

i oblakový řez, jak vypovídá jeho název. Koruna se vztahu-

je k Panně Marii, která byla po vzetí na nebe korunována

Bohem Otcem a Kristem na Královnu nebes. Dolní polovi-

na štítu má vztah ke dvěma rodům, jejichž příslušníci byli

svědky nejstarších poznatelných dějin obce - pánů z Rožm-

berka a pánů z Landštejna.

Znak č. 4 - V červeno-stříbrně

polceném štítě pod modrou obla-

kovou hlavou štítu se zlatou čer-

veně vyloženou listovou korunou,

polcená růže opačných barev se

zlatým semeníkem a zelenými

kališními lístky.

Znak se shodným výkladem jako u

návrhu č. 3. Zde je použito jiného tvaru koruny a polcení

místo dělení - tento znak byl zvolen.

NOVÝ ZNAK
A VLAJKA ŠTĚPÁNOVIC



NÁVRHY VLAJKY

Vlajky měst a obcí se podle nepsaného pravidla odvozují od

znaku. Barva štítu a hlavní figury je obvykle kombinována

na list vlajky v podélných pruzích stejné šířky. Problémem

návrhu nové vlajky je nesnadnost nacházení nepoužitých

variant, protože kombinace dvou, tří i čtyř podélných

pruhů v barvách modré, červené, bílé, žluté a zelené jsou

v podstatě vyčerpány.

Úskalím návrhů obecních vlajek je také skutečnost, že

dosud není k dispozici všeobecně přístupné kompendium

vlajek existujících. Stejně tak jako znak, měla by i vlajka mít

takovou podobu, aby jeho zaměnitelnost s jiným byla vylou-

čena. 

Ke každému z předkládaných návrhů obecního znaku je

přiložen návrh vlajky. Jejich podoba vychází z podoby

a barevnosti znaku a znakových figur. Snahou bylo přenést

i na vlajku informace obsažené ve znaku a zachovat do urči-

té míry jeho schopnost ikonografické výpovědi. Vexilolo-

gická terminologie popisující vlajky je odlišná od heraldic-

ké a proto existují rozdíly v pojmenování a popisování téže

figury, či téhož jevu. 

Velikost vlajky je dána poměrem šířky listu k jeho délce

2 : 3.

Vlajka č. 1/1 - List tvoří dva

svislé pruhy, červený a bílý

a dva klíny, žerďový a vlající

opačných barev s vrcholy upro-

střed listu.

Svislé pruhy se shodují se

základním členěním štítu a jeho tinkturami. Klíny mají

oporu v tinkturách svislých polovin růže.

Vlajka č. 1/2 -  List tvoří dva

svislé pruhy, červený a bílý.

V každém pruhu čtyři stejné

klíny opačných barev, dva nad

sebou vycházející z horní

a dolní poloviny žerďového

okraje pruhu a dva nad sebou vycházející z vlajícího okraje

pruhu, s vrcholy v jeho svislé ose.

Viz výklad k návrhu č. 1/1.

Vlajka č. 1/3 - List tvoří dva

svislé pruhy, červený a bílý,

uprostřed polcená růže opač-

ných barev se žlutým semení-

kem a zelenými kališními lístky.

Vlajka opakuje podobu znaku.

Vlajka č. 1/4 - List tvoří dva

svislé pruhy, červený a bílý,

v poměru 1 :. 2. V ose první

třetiny délky listu polcená růže

opačných barev se žlutým

semeníkem a zelenými kališní-

mi lístky.

Vlajka opakuje podobu znaku s tím, že figura ze znaku je

posunuta blíže k žerdi. Posunutí je záměrné. Vlajka v této

části listu "nejméně" vlaje a znamení zde umístěná jsou lépe

čitelná a symbol je tak snáze určitelný a pojmenovatelný.

Uvedený princip tvorba vlajky bude ještě použit.

Vlajka č. 2/1 - List tvoří sedm

svislých pruhů, červený, bílý a

střídavě modrých a bílých. K

horní polovině žerďového

okraje prvního bílého pruhu

přiléhá bílý klín s vrcholem v

první čtvrtině žerďového okraje listu, z horního okraje stej-

ného pruhu vychází červený klín s vrcholem v první osmi-

ně šířky listu. K dolnímu vlajícímu okraji červeného pruhu

přiléhá červený klín s vrcholem ve třetí čtvrtině vlajícího

okraje prvního bílého pruhu.

Červená pole listu mají oporu v horním poli pravé polovi-

ny štítu a v červené růži a bílé pole v dolní polovině a ve

stříbrné růži. Vzájemné vztahy uvedený polí a klínů vytvá-

řejí představu velkého písmene "Š", které je počátečním

písmenem názvu obce. Modré a bílé pruhy mají oporu

v levé polovině štítu.

Vlajka č. 2/2 - List tvoří červe-

né karé na stejně velkým bílým

polem a pět svislých pruhů,

střídavě modrých a bílých.

V karé bílá růže a v poli pod

ním červená růže obě se žlutý-

mi semeníky.

Vlajka opakuje podobu znaku.
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Vlajka č. 3/1 - List tvoří modrý

žerďový pruh široký třetinu

délky listu, dva vodorovné

pruhy, bílý a červený, a dva

klíny opačných barev vycháze-

jící z druhé a poslední třetiny

horního a dolního okraje a s vrcholy v polovině šířky listu.

Modrý pruh je odvozen od horní poloviny štítu, bílý a čer-

vený od dolní; klíny mají oporu v polovinách dělené růže.

Vlajka č. 3/2 -  List tvoří tři

vodorovné pruhy, modrý, bílý

a červený. V modrém pruhu

uprostřed žlutá listová koruna,

pod ní v ose druhé třetiny šířky

listu červeno-bíle dělená růže

se žlutým semeníkem a zelenými kališními lístky.

Vlajka opakuje podobu znaku.

Vlajka č. 4/1 - List tvoří čtyři

svislé pruhy, modrý, žlutý, čer-

vený a bílý, v poměru 1 : 1 : 2

: 2. K dolní vlající polovině

modrého pruhu přiléhá modré

půlkruhové pole a horní žerďo-

vé polovině žlutého pruhu půlkruhové žluté pole.

Modrá pole jsou odvozena od hlavy štítu, žluté od koruny,

červený a bílý pruh odpovídají základnímu členění štítu.

Vlajka č. 4/2 - List tvoří dva

vodorovné pruhy, modrý a čer-

veno-bíle polcený, v poměru

3 : 7. V modrém pruhu žlutá

červeně vyložená listová koru-

na, pod ní bílo-červeně polce-

ná růže se žlutým semeníkem a zelenými kališními lístky.

Vlajka opakuje podobu znaku - tato vlajka byla zvolena.

Vlajka č. 4/3 - List tvoří dva

vodorovné pruhy, modrý

a v první čtvrtině délky listu

červeno-bíle polcený, v pomě-

ru 3 : 7. V žerďové polovině

modrého pruhu žlutá červeně

vyložená listová koruna, pod ní bílo-červeně polcená růže

se žlutým semeníkem a zelenými kališními lístky.

Vlajka opakuje podobu znaku. Viz také výklad k návrhu

vlajky č. 1/4.

Všechny návrhy znaků i vlajek jsou tvořeny na základně pří-

slušných oborových pravidel, zásad a usancí. Volba kterého-

koliv z nich je volbou dobrou.

Stanislav Kasík, Roudnice nad Labem

Následující řádky nemají ambici být vyčerpávajícím

pojednáním o historii obce. Budou zmíněny především ty

skutečnosti, které mohou být pro výběr heraldických figur

do znaku obce inspirující.

Štěpánovice, původně Štěpanov, se v písemných histo-

rických pramenech poprvé připomínají v roce 1363

v zápisech knih "Libri confirmationum" (Sczepanow, LC,

I/2, s. 2), které byly vedeny při pražském arcibiskupství

a zaznamenávaly personální obsazení far při jednotlivých

kostelech v zemi. Uvedený zápis uvádí, že bratři Petr a Jošt

z Rožmberka prezentují faráře dosud sloužícího ve Štěpá-

nově k faře do Borovan. 

Údaj o první zmínce o obci Štěpánovice k roku

1356, uváděný na internetových stránkách obce (stepano-

vice.unas.cz) je chybný. Zde zmiňovaní autoři textu   o his-

torii obce (František Mareš starší, Josef Antoň - v textu

posledně jmenovaného je několik zkomolených výrazů

způsobených snad chybným opisem na webové stránky -

např. "Karla Bonaventury Bugroně", správně "Buquoye";

"Maradas se svými Valany", správně "Marradas se svými

Valony"; "Dle panského verbáře", správě "urbáře"; "Na

nebe vzetí Panny Marie", správně "Nanebevzetí P. M.")

shodně opsali a neverifikovali špatný údaj z publikace

"August Sedláček, Místopisný slovník historický Království

českého, b. d. a m. v. [1909], s. 869". 

August Sedláček se mýlil, když pro potřeby svého

místopisného slovníku excerpoval knižně vydanou edici

"Libri confirmationum" (díl I/1, Praha 1867; díl I/2, Praha

1874) a zápis z roku 1356 vyhodnotil jako dotýkající se

Štěpánovic (u Lišova). Uvedený zápis přesně zní: "Hradek,

1356 12. Maij. Ad presentacionem Marquardi et Bohuslai

fratrem de Hradek ad ecclesiam in Hradek,  per resignaci-

onem Jacobi plebani vacantem, Wenceslaus presbiter
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quondam Nicolai de Dobrzano est confirmatus. Executor

decanus Sczepanowiensis" (LC 1/1, s. 3). Ze zápisu vyplý-

vá, že bratři Markvart a Bohuslav z Hrádku prezentují fará-

ře ke kostelu v Hrádku. Zápis provedl "děkan štěpánov-

ský". Ono "decanus Szepanowiensis" vyhodnotil Sedláček

jako zmínku o jihočeském Štěpánovu (resp. Štěpánovicích).

Jak je patrné tak zápis se týká Hrádku (u Vlašimi), který

v rámci církevní organizace v Čechách příslušel k děkaná-

tu se sídlem ve Štěpánově (dnes Trhový Štěpánov, okr.

Benešov). Zápis do příslušné knihy provedl zcela v soula-

du se svými povinnostmi zdejší děkan. Štěpánov, jako sídlo

děkanátu, nelze ztotožnit se Štěpánovem u Lišova. Ostatně

Štěpánovice patřily k děkanátu chýnovskému.

Zřejmě nebude možné zcela bezpečně rekonstruovat his-

torické počátky obce Štěpánovice. Ves nepochybně existova-

la dávno před svým prvním připomenutím v písemných his-

torických pramenech. Ono připomenutí v roce 1363 však

dokládá, že je v uvedené době nutné počítat s pány z Rožm-

berka jako vlastníky nejméně patronátního práva ke kostelu

Nanebevzetí Panny Marie ve Štěpánovicích. Tím je konsta-

továno, že páni z Rožmberka jistě měli majetkový vztah

i k samotné vsi, či k nějaké její části. Zřejmě krátce po roce

1363 došlo ke změně vlastnických vztahů ke Štěpánovicím,

protože v roce 1367 uplatňuje patronátní právo  ke zdejší-

mu kostelu Jan z Kosové Hory, sezením na Lomnici (farář

ze Štěpánovic, byl prezentován do Lišova). 

Jan z Kosové Hory, vyšehradský a mělnický probošt, byl

příslušníkem hlavní rodové linie pánů z Landštejna. Jeho

otec Vilém z Landštejna, na Třeboni, Landštejně a Lomni-

ci (+ 1356), patřil ve své době jako moravský zemský hejt-

man a nejvyšší purkrabí Království českého k panské špič-

ce. Z uvedeného pak vyplývá, že Štěpánovice byly součástí

panství Lomnice (nad Lužnicí) v držení pánů z Landštejna.

Jan z Kosové Hory měl několik bratrů a zřejmě v rámci

rodiny docházelo k přesunům majetku. To se týkalo i platů

ze Štěpánovic, které se dostaly k panství příslušnému

k hradu Ledenice (jinak také Landštejn, vedle dalšího Land-

štejna na Jindřichohradecku) nedaleko Třeboně. Na počát-

ku 15. století se pomalu schylovalo k zániku rodu pánů

z Landštejna vymřením v mužské posloupnosti. V roce

1398 zemřel Vilém z Landštejna, vlastník Lipnice, Mezi-

mostí a Ledenic. Poručníkem jeho neplnoletých dětí se stal

Jindřich z Rožmberka. Vilémova sestra Eliška se vdala

z Borše z Oseka a s ním měla syny Jana a Viléma, kteří po

matce dědili - nepochybně její věno ve formě platů. Zadlu-

žili se a jejich dluhy zřejmě vyplatil Jindřich z Rožmberka,

protože v roce 1404 je již připomínán jako držitel platů

z Ledenic. Osudy Štěpánovic jako vsi však nadále byly spo-

jeny s Lomnicí. Po husitských válkách, ve kterých se anga-

žovali jak Oldřich z Rožmberka, tak jeho příbuzní páni

z Ústí a z Hradce, byl veden dlouholetý spor o Lomnici.

Právo na Lomnici uplatňoval především Oldřich z Rožm-

berka, který se nejprve vyrovnal s Janem z Hradce a vypla-

til mu odstupné. Ještě v roce 1454 se o své právo k Lom-

nici ucházel Jindřich ze Stráže na základě listiny, kterou

v roce 1437 obdržel od Jana z Ústí. Nakonec byl spor roz-

hodnut ve prospěch Oldřicha z Rožmberka. K panství

Lomnice v té době patřily následující vsi - Přeseka, Slově-

nice obojí, Sádek, Smržov, Ševětín, Vitín, Lužnice, Lestnice,

Štěpánovice, a Lišov (později byly přiřazeny Radonice

a Kostelec). Oldřich z Rožmberka pak připojil Lomnici

k panství Třeboň, se kterým sdíleli osudy i Štěpánovice. Ale

zřejmě nikoliv celá ves, protože v roce

1539 přikupoval část Štěpánovic Petr

z Rožmberka a tu pak také připojil

k třeboňskému panství.

Když v roce 1541 shořely na Praž-

ském hradě kvaterny Zemských desek,

byli vyzváni držitelé zemskodeskov-

ních statků k tomu, aby učinili nové

zápisy do obnovených Zemských

desek. V té době byl vlastníkem Tře-

boně Petr z Rožmberka, zvaný "Kulhavý", 10. vladař domu

rožmberského. Z neznámých důvodů neuposlechl výzvy

k zápisu do Desk zemských. Přesto je rozsah jeho majetku

znám z jiných zdrojů. Panství Třeboň je popsáno takto:

"Zámek Třeboň a město s předměstím, Lomnice městečko

a zámek sbořený s farou a rybníky, Veselí městečko se

mlýny a ves Oslov s Ganglovým mlýnem tudíž a Peštovým

mlýnem na Poříčí; Mezimostí městečko s mlýny, Bukovsko

městečko s podacím, dvořáky dědičnými a při tom zámek

sbořený Landštein řečený, vsi Přeseka, Lužnice s 2 mlýny,

Hlinná se dvorem, zahradníky, mlýny, dvůr Leština u Stříbr-

ce, vsi Cep, Suchdol, hamerník s 2 mlýny a zahradník na

Podbřezí i s podacím, Hrdlořez, v Branné c. t. m. (co tam

má), Kojákovice se dvorem, ve Stropnici c. t. m., Mysletín

ves s tvrzí, v Zályni c. t. m., Volkovice, Slavošovice (mimo

to, co opatu náleželo), Štěpánov s podacím, Slověnice Dolní

s podacím, Slověnice Horní se dvorem Douchovým a sbo-

řenou tvrzí, Sádek, v Jilovici c. t. m., ve Vesci neb Jilovici c.

t. m., Kramolín, Horušice, Bošilec, Skrbkov s podsedky

a s podacím (v Bošilci), v České Lhotě c. t. m., Ponědražek
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ves s mlýny, Sedlikovice, Dynín, Neplachov, ves pustá Sto-

ječín, Sviny u Veselí, Kunratice, Svinky, v Zálší I ? lánu,

Smržov, ve Vlastiboři c. t. m., Ševetín s podacím, Vitín, Dra-

hotěšice, Radonice, Kostelec s podacím, v Žíšově c. t. m.,

Pelejovice, Záblatí, Mazelov, Homole, Hodějovice, Doubra-

vice, Vidov s pustou tvrzí, dvůr Čekanovský u Vracova, ves

Hvozdec, v Miletíně a Libíně c. t. m. a podací kostelní

v Doudlebích" (August Sedláček, Hrady zámky a tvrze Krá-

lovství českého, III., Budějovsko, 1884, s. 134).

V roce 1611 vymřeli Petrem Vokem páni z Rožmberka.

Dědici se stali podle rodinných smluv páni ze Švamberka.

Petr ze Švamberka se otevřeně přihlásil k povstalým evan-

gelickým stavům. Po bitvě na Bílé hoře, ve které byla česká

evangelická šlechta poražena došlo ke konfiskacím jejich

majetku. V roce 1621 byla Petrovi ze Švamberka konfisko-

vána Třeboň s příslušnými vesnicemi. Třeboňský konfiskát

drželi až do roku 1660 Habsburkové. V uvedeném roce se

novými majiteli stali knížata ze Schwarzenbergu. Ti zde

byli vrchností až do skončení patrimoniální správy, kterou

v roce 1850 nahradila správa státní, zřízením okresních

soudů, okresních, městských a obecních úřadů.

Kostel ve Štěpánovicích pochází z poloviny 14. stole-

tí a vůbec první zmínka o vsi v roce 1363 je vlastně skry-

tou informací o jeho existenci. Zasvěcení Nanebevzetí

Panny Marie patří mezi méně obvyklé. Nanebevzetí

označuje, že Panna Marie, na rozdíl od Ježíše Krista,

který na nebe vstoupil (vznesl se), byla do nebe donese-

na (vzata) anděly. Nanebevzetí Panny Marie je slaveno

jako církevní svátek (15. srpna) již několik staletí. Ale

teprve v roce 1950 bylo papežem Piem XII. prohlášeno

článkem víry, který se opíral nikoliv o text Bible, ale

o apokryfní texty z 3. a 4. století a o tradici. Nanebevzetí

bezprostředně následuje po Smrti Panny Marie. U jejího

hrobu se shromáždili apoštolové. Třetího dne se zjevil

Kristus se sv. Archandělem Michaelem a přinesl duši

Marie - duše vstoupila do jejího těla, Marie vystoupila

z hrobu a andělé ji odnesli do nebe. Po té byla Panna

Marie Bohem Otcem a Kristem korunována na Králo-

vnu nebes. Barva, která je spojována s Pannou Marií jako

"epiteton constant" je modrá - je to barva jejího pláště.

Páni z Landštejna, stejně jako páni z Rožmberka patřili

k velkému rozrodu nazvaném Františkem Palackým Vítkovici,

podle jména prvního prameny doloženého předka Vítka

z Prčice (+ 1194). K jeho potomků patřili i páni z Krumlova,

z Hradce, ze Stráže, z Ústí a další. Všechny rody používali

shodně erbu růže, odlišovali se pouze barevností znamení

a štítů. Páni z Landštejna měli stříbrnou růži v červeném štítě

a páni z Rožmberka červenou růži ve stříbrném štítě. Obvy-

kle měla růže zlatý semeník a zelené kališní lístky. Stejné růže

byly i v klenotech příslušných erbů.

Základním rodovým erbem Schwarzenbergů je štít sedm-

krát stříbrno-modře polcený. Tento erb byl užíván hrabaty ze

Seinsheimu, kteří byli přímými předky rodu současných Sch-

warzenbergů. Ti se ze Schwarzenbergu začali nazývat až po té,

co v roce 1405 Erginger (+ 1437) svob. pán ze Seinsheimu

(1429 říšský hrabě) koupil panství Schwarzenberg. Seinsheim-

ský rodový erb se nalézá v prvním poli současného složitého

knížecího erbu.

Udělení znaku a vlajky předsedou Poslanecké sně-

movny Parlamentu České republiky vyžaduje zaslat

Podvýboru pro heraldiku a vexilologii jmenované sně-

movny žádost. K žádosti je nutné přiložit barevné pro-

vedení obou předmětů řízení, tedy znaku a vlajky, spolu

s odbornými slovními popisy a ikonografickým výkla-

dem významu užitých figur atinktur. Nedílnou součástí

je zápis ze zasedání zastupitelstva obce, které rozhodlo

o podobě obecních symbolů. Součástí vyhotovené pre-

zentace je složka v tuhých papírových deskách s kopie-

mi potřebných dokumentů.

O NANEBEVZETÍ
PANNY MARIE

O ERBECH PÁNŮ
Z LANDŠTEJNA,

Z ROŽMBERKA A KNÍŽAT
ZE SCHWARZENBERGU

Q . B . F . F . F . S .
Quod bonum, felix, faustum,

fortunatumque sit
(Ať je to dobré, šťastné,

zdárné a požehnané)



Podvýbor pro heraldiku a vexilologii bude vše posu-

zovat z mnoha odborných hledisek a zkoumání podro-

bí i formulace popisů. V jeho kompetenci je činit při-

pomínky k podobě znaku a vlajky a doporučit dodateč-

né úpravy nebo případné úplné změny. Věřím, že návr-

hy projdou schvalovacím řízením bez připomínek a zdr-

žení. O výsledku schvalovacího řízení budete vyrozu-

měni dopisem předsedy podvýboru.

Udělení znaku a vlajky se uskutečňuje v prostorách

Poslanecké sněmovny Parlamentu České republiky slav-

nostním způsobem. Oficiální předání dekretu schvále-

ného znaku a vlajky předsedou Poslanecké sněmovny se

obvykle neshoduje s termínem ukončení práce Podvý-

boru pro heraldiku a vexilologii.

Obecní symboly jsou předmětem právní ochrany,

kterou jim zaručuje akt oficiálního udělení předsedou

Poslanecké sněmovny Parlamentu České republiky.

Obecní úřady mohou vydat vyhlášku o podmínkách uží-

vání obecních symbolů, která vymezí kdo, kde, kdy, jak

a v jaké podobě a za jakých dalších podmínek může

znak, vlajku a pečeť obec používat. Obec může poža-

dovat od druhých subjektů za používání úhradu, stejně

jako sankcionovat užívání neoprávněně, nevhodně

a nesprávně.

Přeji Vám, obecnímu zastupitelstvu a všem občanům

obce Štěpánovice, aby nové obecní symboly byly všem

ku prospěchu.

Stanislav Kasík

Přinášíme vám nejnovější studii o historii obce Štěpá-

novice od p. Kasíka.

1. verze (Vypsáno z archivu Třeboňského, Aug. Sed-

láček místopis král. Českého str. 869) Originál je napsán

ručně od Františka Mareše staršího.

Štěpánovice se původně jmenovaly Štěpánov a byly

založeny od rytíře Štěpána kolem 13. století v níž byl

kostel již před rokem 1356. Kolem tohoto století patřil

Štěpánov p. z Landštejna. V roce 1372 měl je v držení

Ješek z Kosovy Hory z Lomnice a byl tu také zemanský

statek. V roce 1398 osvobodil Vilém z Landštejna ves od

úmrtí a patřila k faře Ledenické. Od roku 1424

k Třeboni. V 15 století byly Štěpánovice v zástavě.

V době husických válek měl zde některé platy pan Tožic-

ký z Vidova, ale větší část vesnice držel Oldřich

z Rožmberka nepřítel Husitů. Když pak Táboři a Sirotci

se svými vůdci panem Bidinkou a panem Čapkem ze Sán

podnikly válečné tažení k Třeboni, aby tu škodily Oldři-

chovi došlo i na tuto vesnici, která popleněna, kostel

vyloupen načež ztratil faráře. V roce 1573 dal hejtman

Rožmberský Jan Černý z Vinoře postaviti dvůr Vranín

na místě vymýtěného lesa Vraní. Roku 1440 koupil Old-

řich z Rožmberka váznoucí platy o d Jana Tožického

a tak celá vesnice připojena k panství Třeboňskému

a kostel přidělen jako filiální k faře Ledenické. Teprve

v  roce 1738 filiálka tato pro velkou vzdálenost zrušena

a kostel od ovdovělé kněžny z Schwanzenbergu vyzdvi-

žen. Prvním farářem ustanovem Th.Dr. Josef Schmidt

před nímž nebylo tu faráře přes 100 let. R O B O T A

Poplatky obce Štěpánova v 17 - 18 století. Platilo se v

kopách, grošícvh a denárech. 1 kopa 60 grošů, jeden groš

7 denárů. Poplatky se odváděly vrchnosti 2x za rok a

sice: na sv. Jiljí a na sv. Jiří. Poplatky činily o sv Jiří 12

kop, 41 groš, 6 1 denáru. O sv. Jiljí 12 kop, 23 grošů,

61 denáru. Když panství Třeboňské získal J. Adolf hrabě

ze Schwanzenbergu byly tyto dávky regulovány. Na sv.

Jiří 25 zl. 43 kr. , 4 1 denáru, na sv. Jiljí 30 zl. 11 krej-

carů 5 denárů. Po třicetileté válce zbylo zde 5 rolníků

a vlese Slabci byla tvrz. Obec Štěpánovice a Hvozdec

byly poddány faře Štěpánovické a jejich obyvatelé muse-

ly zdejšímu faráři robotovati, od čehož také jedna farní

louka má název robotýřka. Podle robotního patentu z

roku 1775 vázly na obci tyto roboty. 32 sedláků se 2

voly 3 dny      v týdnu a 24 sedláků ruční roboty, od Jana

až do Václava 1 den týdně, 1 chalupník konal ročně

roboty 26 dní a podruzi ročně 13 dní. Pak nastalo pone-

náhlé vystupování roboty. Tolik ze zápisků, jak již výše

uvedeno od pana Františka Mareše staršího, které jsou

od něho ručně napsané. 

2. verze (tato historie je popsaná od pana Antoně,

obyvatele Štěpánovic a je vypsaná z Archivu Třeboň.)

Vesnice Štěpánovice - rozkládá se po obou stranách

státní silnice - Domažlicko - Budějovické - Štěpánovice -

Třeboň - a nachází se ve velké rybničné pláni Třeboňské

- pozůstatku to sladkovodního jezera - z kaneroické doby

ŠŠTTĚĚPPÁÁNNOOVVIICCKKÝÝ ZZPPRRAAVVOODDAAJJ

ČČíísslloo  11//22000088 9

HISTORIE OBCE
ŠTEPÁNOVICE

TROCHU JINAK ...



ŠŠTTĚĚPPÁÁNNOOVVIICCKKÝÝ ZZPPRRAAVVOODDAAJJ

ČČíísslloo  11//2200008810

- na pahorní vysočině - Českomoravské - jako farní ves -

v soudním okresu Lišovském a politickém Českobudějo-

vickém . Dle úředního sčítání - ze dne 1.12.1930 na

katastráním území - ploše 1458 ha, ve 143 domech žilo

celkem 688 obyvatel,. Vlastní ves Štěpánovice tvořilo

123 domů na Skalicích 14 domů a na panský dvůr Vra-

nín - Kuna - 6 domů. Výška nad mořem -456 metrů.

O vzniku vesnice se nedostává písemných zpráv. Jako

řada jiných obcí - byla založena asi někdy koncem 13.

a 14. století a osazena obyvateli národností Slovanské -

České. Pojmenovaání obce v nejstarších pramenech se

objevuje skoro výlučně ve tvaru Scepanov, Stiepanov,

Štěpánov. Tvar Štěpánovice doložený až v 15. století. Na

světlo dějin vystupuje Štěpánov v roce 1356 již jako

hotová farní ves s kostelem patřící k děkanátu Chýnov-

skému. Ještě dnešní kostel - Na nebe vzetí Panny Marie

- ač řadou stavebních úprav značně znešvařený hlásí se

svým půdorysem a gotickým slohem zřejmě do první

poloviny 14. století.

Kamenná křtitelnice jest z roku 1515. Nejstaršímu

držiteli Štěpánova byly páni z landštejna Erbu pětilisté

růže, stříbrné v červeném poli, kteří tuto ves drželi

k Ledenicům. Ke kostelu v Štěpánově byla koncem 14.

století přifařena ves Vranín, která byla ve válkách na

sklonku 14. století velmi zpustošena a vypálena a obyva-

telstvo bylo rozehnáno. Za vlády pánů ze Švamberka při-

sluhovali v kostele Štěpánovickém , ženatí kněží - strany

- po obojí. Roku 1539 koupil Petr Vok z Rožmberku -

ves Štěpánov - s lidmi - platy a dědinami ornými s pota-

hy a se vším. Truchlivou předehrou války třicetileté byl

pro jižní Čechy vpád vojska Pasovského - léta 1611 a od

něhož nad jiné zakoušel kraj Budějovický. Celý kraj od

Budějovic až na Třeboň, byl vojskem Pasovským zapla-

ven. Mezi dnem 10.-15. červnem roku 1611 - položilo se

Pasovské vojsko mezi Lišovem a Štěpánovem , kde na

vršku Štěpánovských polí bylo mu do 100.000 - stotisíc

vyplaceno - vesměs to peníze jež císařovi Matyášovi - na

zaplacení té soldatesky půjčil velkodušný Třeboňský vla-

dař - Petr Vok z Rožmberka. Roku 1660 - dostal se Ště-

pánov se zbožím - pozemky v majetek Schvarzenbergů.

Po celou dobu války třicetileté zakoušela ves Štěpánov

jako mnohé jiné osady na Třeboňsku a Budějovicku -

veliké útrapy a zádavy. Bezbranná naše vesnice, ležící na

starodávné a důležíté silnici od Třeboně k Budějovicím

musela snášetí těžké břímě jako ubytování a vyživování

vojáků, kteří mimo záplaty ohrožovali vesničany na živo-

tech a majetku. Část byla císařskými vojsky hraběte Karla

Bonaventury Bugroně vypálena, ihned po porážce utr-

pěné v bitvě se stavoským vojskem v listopadu roku

1618, poblíž Dunajovické hory a Horního Miletína. Dílo

zkázy pak bylo dokončeno v roce následujícím, kdy

Maradas se svými Valany a Italy z Neapolska podnikl

z Budějovic noční nájezd na Třeboňskou pevnost - byl

však zde krvavě odražen pomstil se Třeboňskému vlada-

ři Petrovi ze Švamberka alespoň tím, že mu vypálil

mimo jiné i zbytek jeho poddané vsi Štěpánova. Kde

zůstalo nějaké polosesuté stavení ještě od ohně ušetřeno

utíkali od něho jeho držitelé, že strachu před hordami

potulných soldátů - sami do lesů nebo do vzdálených

krajin a tak léta 1625, když komisaři k tomu dožádání se

sjeli, aby panství Třeboňské shlédli - a vše v pozname-

nání uvedli - nalezli ve Štěpánově jen samá pustá spále-

niště a ves zcela liduprázdnou. Dle panského verbáře

sepsaného kolem roku 1636 - se připomíná ve Štěpáno-

vě - ještě tehdy 19 spálenišť. Tolik archiv Třeboň - pode-

psán Josef Antoň 25.5. 1980.

Stanislav Kasík, Heraldická kancelář,
"Dauphin", Roudnice nad Labem

Poznámky k návrhům obecního znaku a vlajky

Z poznání historického vývoje městských a obec-

ních znaků lze ze skladby užitých znakových figur

a dalších souvislostí odvodit pohnutky, stanovit příči-

ny a inspirace jejich volby. Můžeme je rozdělit do

několika skupin. Vyjmenujeme jen některé.

Mnoho obecních znaků je odvozeno od znaků

vrchností. Ať od znaku krále u měst královských, či od

znaku šlechtického majitele, biskupa nebo církevní

instituce u měst poddanských. Při jejich tvorbě bylo

snahou navrhovatelů odlišit nějakým způsobem znak

obce od znaku vlastníka. Stávalo se tak různými způ-

soby, jakými bylo přijetí pouhé části znaku, umenšení

znakových figur, změna tinktur znakového pole či zna-

mení, nebo doplnění další figurou nebo znamením

atp.

O TVORBĚ
OBECNÍCH ZNAKŮ



Jinou skupinu tvoří znaky odvozené od přírodních

podmínek. Například použitím figury kopce je charak-

terizováno prostředí, ve kterém obec leží. Vlnité břevno

má obvykle souvislost s existencí vodního toku. Stejným

způsobem vypovídá vyobrazení skály. Stromy mohou

symbolizovat okolní lesy. Některá znamení ukazovala

na převažující zaměstnání obyvatel. Proto se objevují ve

znacích motivy zemědělské, vinařské, chmelařské,

rybářské, hornické atd. Ve znacích se připomínaly

i různé události. 

Jednu z nejcennějších skupin jsou znaky, ukazující

užitými symboly na jméno obce. Tak jak je například

jabloň ve znaku Jablonce nad Nisou, rak ve znaku

Rakovníka, sova ve znaku Sovínek, či měsíc - luna ve

znaku Loun. Takovým znakům se říká "znaky mluvící".

Současné tendence ve tvorbě obecních znaků se při-

držují již osvědčených metod a  postupů. Přesto jsou

některé figury pro obce bez statutu města nepoužitelné.

Například hradby, jejichž fyzická existence byla vysoce

ceněnou výsadou a pýchou každého města a zároveň

jejich nejpřípadnějším symbolem.

Podvýbor pro heraldiku a vexilologii Poslanecké sně-

movny Parlamentu České republiky preferuje u obcí

znaky jednodušší, které více odpovídají původním prak-

tickým funkcím znaků a také významu uživatele. Podo-

ba navrženého znaku musí bezpodmínečně být v soula-

du s pravidly, zásadami a uzancemi heraldiky. Nemá

kolidovat se znaky již v České republice užívanými. Má

být jednoznačným a nezaměnitelným symbolem kon-

krétní obce.

Na základě projednání zastupitelstva na podzim 2007 byla zpraco-

vána studie na výstavbu Stáčírny vody.

Základní údaje o stavbě

Plošné údaje: 

Výměra parcel celkem:  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 166 708,00 m2

Plocha komunikací:

Vozovka III.tř. + komunikace pro pojezd nákl. automobily:  . . 7 270,0 m2

Vozovka pro pojezd pouze osobními automobily:  . . . 2 706,0 m2

Chodníky:  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 6 160,0 m2

Parkoviště pouze pro osobní automobily:  . . . . . . . . . . 1 133,0 m2

Parkoviště pro nákladní automobily:  . . . . . . . . . . . . . . . . 693,0 m2

Plocha využitelné zeleně:  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 6 200,0 m2

Využitelná plocha zelené terasy ve 3. NP:  . . . . . . . . . . 1500,0 m2

Kapacity: 

Zaměstnanci ve výrobě : 40 žen + 40 mužů ve 3 směnném provozu 

Zaměstnanci THP:  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . cca 20

Na základě údajů byla zpracovaná rekognastační studie,

která splňuje podmínky kladené na výstavbu v dané lokalitě.

Umístění stavby na pozemku je řešeno s ohledem na tvar

pozemku s návazností na příjezdové podmínky a majetko práv-

ní vlastnictví na pozemcích sousedících . Pozemek je nepravi-

delného lichoběžníkového tvaru o celkové ploše možného vyu-

žití zastavění objekty, komunikacemi a zelení cca

135 000,00 m2.  Přístup na pozemek je z východu z hlavní

komunikace p.č.p. 2812. 

Ze severu je splněna minimální odstupová vzdálenost

250 m od komunikace ve směru Č. Budějovice - Třeboň , p.č.p.

2739/1. Tato vzdálenost  je stanovena současně platnou ÚPD

Štěpánovice. Předmětná plocha je vedena jako území

v budoucnu využitelné pro možnost rozšíření komunikačního

uzlu křižovatek silnic Č. Budějovice - Třeboň a Ledenice.

Odstupová vzdálenost na straně severovýchodního průčelí

je v nejbližším místě průčelí skladové haly navrhována v mini-

mální vzdálenosti od sousedícího pozemku, cca 3 - 4 m. Dle

předběžného stanoviska k požární odolnosti souboru staveb

(viz příloha souhrnné zprávy) se předpokládá, že tato vzdále-

nost bude vyhovující ve vztahu předepsaných požárně bezpeč-

nostních odstupů.

Odstupová vzdálenost od kraje lesních pozemků na jihozá-

padní straně souboru staveb je cca 18,00 m v nejužším místě,

kterým je jihozápadní roh skladové a expediční haly. Od výrob-

ní haly jsou lesní pozemky ve vzdálenosti cca 78,0 m.

Navrhovaná stavba byla plošně projednána se zpracovate-

lem ÚPD  Štěpánovice, ing. arch. Daňkem. Vzhledem ke sku-

tečnosti, že v současné době je zpracovávána změna této ÚPD,

byly jejímu zpracovateli poskytnuty podklady pro zapracování

návrhu změny funkčního využití předmětných pozemků za

účelem výstavby navrhovaného souboru objektů stáčírny pitné

vody. Objednatel změny ÚPD, Obec Štěpánovice, ani její zpra-

covatel, ing. Arch. Daněk, neshledali na navrhovaném řešení

zásadních výhrad a jako takové souhlasí ze zapracováním návr-

hu výstavby Stáčírny pitné vody v dané lokalitě.

Navrhovanou stavbou nedojde k negativnímu ovlivnění

blízkého, ani širšího okolí.
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….. z dění v obci

19.1. 2008 odpoledne pořádala Základní škola

a Mateřská škola Štěpánovice ve štěpánovické Sokolov-

ně "Maškarní ples dětí" pro místní děti i pro děti z širo-

kého okolí. Účast byla skutečně velká, sokolovna doslo-

va praskala ve švech. Pro děti měly paní učitelky při-

pravené různé soutěže a každý se radoval z bohaté tom-

boly. K poslechu i k tanci hrála skupina Kanape ze

Břehů u Přelouče. 

Večer se mohli jít do sokolovny pobavit i dospělí,

protože se konal "Společenský ples školy". I přes níz-

kou účast se všichni dobře pobavili, zatancovali si

a vyhráli pěkné ceny v bohaté školní tombole. Ráda

bych touto cestou poděkovala zaměstnancům školy,

kteří pomohli při organizaci obou akcí, dále sponzorům

a rodičům dětí naší školy za příspěvky do tomboly

a v neposlední řadě i všem, kteří školu podpořili svojí

účastí na plese.

Od konce prosince do začátku března absolvovali

žáci 2., 3. a 4. ročníků plavecký výcvik v bazénu

v Borovanech. Všichni jezdili plavat s velkou chutí

a z mokrých vysvědčení měli radost nejen plaváčci, ale

i jejich rodiče. Na financování dopravy na plavání se

podílela i škola, každému žákovi bylo doplaceno ze

školního fondu 370,- Kč.

V pátek 8. února se ve škole konal zápis dětí do

1. třídy. K zápisu se dostavilo 8 dětí, v září 2008  prav-

děpodobně usednou do školních lavic 3 prvňáci, ostat-

ní si na nástup do školy ještě jeden rok počkají. Celko-

vě bude v příštím školním roce 23 žáků.

Od 10. do 14. března proběhl zápis do MŠ Štěpáno-

vice a MŠ Zvíkov. Ve Štěpánovicích se nám podařilo

navýšit kapacitu školky z 26 dětí na 28,  v MŠ Zvíkov

je kapacita 25 dětí. Pravděpodobně bude v příštím škol-

ním roce kapacita obou školek naplněna. 

Ve středu 19. března proběhly ve škole "Velikonoč-

ní dílny". Škola byla otevřena rodičům, prarodičům

a všem, kteří měli chuť na velikonoční tvoření. Pracova-

lo se ve třech třídách, účast byla hojná a elánu do práce

bylo dost. V jedné se pletly pomlázky a vyráběly se lát-

ŠKOLNÍ AKCE



kové narcisky do květníků. V druhé třídě se z vyfouk-

nutých vajíček vyráběla kuřátka a barvily se velikonoční

kraslice a ve třetí třídě se zdobily kraslice a tvořily se

ozdobné zápichy z drátků. Výtvory se moc povedly

a každý si doma mohl svými pracemi navodit veliko-

noční atmosféru.

11. 4. - ukázka zvířat ze soukromé ZOO Borovany

v místní Sokolovně

17. 4. - divadlo Zvoneček - pohádka "O neposlušných

kůzlátkách" (v prostorách MŠ)

5. 5. - ukázka dravých ptáků - sokolník pan Vondruška

Květen - besídka MŠ ke Dni matek

Květen - focení dětí

Konec května - školní výlet do Třeboně: netradičně

pojatá prohlídka zámku s pohádkovými postavami:

princeznami, čarodějnicemi, čaroději, čerty, draky

a skřítky, kteří nás nejen postraší, ale také nám zaz-

pívají a zahrají divadlo. Dále pak prohlídka Schwan-

zenbergské hrobky a koupání v Lázních Aurora.

1.6. - "Dětský den" - soutěže a hry v prostorách školní

zahrady

Červen - svoz starého papíru

Červen - exkurze - Hasičský záchranný sbor ČB

Červen - ukázky práce celní správy v prostorách školní-

ho hřiště

29.6. - "Sportovní den" - jízda zručnosti na kole, spor-

tovní soutěže, utkání ve vybíjené a fotbale na hřišti

v prostorách školní zahrady

30.6. - vyhlášení a ocenění nejlepších sběračů léčivých

bylin, starého papíru, citrónové a pomerančové kůry 

31.6. - slavnostní zakončení školního roku 2007/2008.

V chaloupce u lesa bydleli nic a něco. Nic šlo pro rohlí-

ky a co zůstalo doma?

/a něco/

Při hodině náboženství říkala sestřička dětem: "Děti,

chcete jít do nebe?" Všichni se přihlásili až na malého

Pepíčka. Sestřička se ptá: "Pepíčku, ty nechceš jít do

nebe?" Pepíček odpoví: "Mně maminka řekla, že musím

jít po družině domů!"

Byl jeden strom
Ondřej Kotaška

Byl jeden strom,

do toho stromu uhodil hrom,

pod tím stromem byl slon

a na toho slona spad strom.

ředitelka školy Markéta Ptáčková

Dne 16. 3. 2008 proběhlo

v 15 hodin na Obecním úřadě vítání

občánků. Dar od OÚ 1 000 Kč

a Komerční banky 300 Kč, drobné

upomínkové předměty, květinový

dárek a fotografie si přišlo, prostřed-

nictvím svých rodičů, vyzvednout 8 z 10 vítaných občánků.

Do našich řad byli přivítáni tito malí spoluobčané: 

Vojtěch Štoček,

narozen 25. 1. 2007, Luční 207, Štěpánovice

Ondřej Hrubý,

narozen 25. 2. 2007, Třeboňská 215, Štěpánovice

Jan Fiala,

narozen 6. 5. 2007, Vranín 229, Štěpánovice 

Vladimír Kršík,

narozen 20. 5. 2007, Třeboňská 73, Štěpánovice
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Filip Řáha,

narozen 22. 6. 2007,

Třeboňská 270,

Štěpánovice

Patrik Nistor,

narozen 1. 7. 2007,

Třeboňská 53,

Štěpánovice

David Peml,

narozen 8. 8. 2007,

Třeboňská 213,

Štěpánovice

Jan Pletka,

narozen 23. 8. 2007, Skalice 78, Štěpánovice 

Johana Moudrá,

narozena 1. 9. 2007, Nad rybníkem 23, Štěpánovice

Marek Kučera, narozen 30. 10. 2007, Nová 254, Štěpá-

novice

za sociální výbor Jana Pincová

… naši jubilanti
Mikulášová  Božena

leden 2008

Gajdošová Jiřina

únor  2008

Šuhajová Anna

duben 2008

VVššeemm  oossllaavveennccůůmm
ggrraattuulluujjeemmee  aa  ppřřeejjeemmee
hhooddnněě  zzddrraavvíí!!

Za tří a půl měsíce po prvním zájezdu za církevními

památkami  našich jižních sousedů se opět jednoho

nedělního prosincového rána začali scházet někteří star-

ší štěpánovičtí občané k autobusové zastávce, kde na ně

čekal vyhřátý autobus.  Toho dne byla tato skutečnost

velmi důležitá, protože  o příjemném počasí na cestová-

ní se právě nedalo mluvit.   V 7 hodin zavelela usmě-

vavá velitelka autobusu k odjezdu a my se začali těšit na

rakouskou metropoli.

Cesta nám byla zpříjemněna výkladem a za dvě

hodiny jsme již projížděli Vídní. Vystoupili jsme na

náměstí Marie Terezie u Hofburgu a odtud jsme již

pěšky putovali od jedné světské nebo církevní paměti-

hodnosti ke druhé. Prošli jsme císařským sídlem Habs-

burků, prohlédli kostel Sv. Michala, naproti hlavní bráně

Hofburgu a zamířili do nejkrásnější vídeňské ulice Gra-

ben /Příkopy/. Navštívili jsme také barokní kostel Sv.

Petra, který nám svým vzhledem připomíná kostel ve

Vatikáně a kde je plastika Svržení Jana Nepomuckého

z mostu do Vltavy. Zastavili jsme se také u pamětní

desky T. G. Masaryka, která připomíná, že zde pan pre-

zident tři roky bydlel.

Vánočně vyzdobenou hlavní třídou Vídně jsme došli

na Štěpánské náměstí k Dómu sv. Štěpána - jedné z nej-

krásnějších gotických staveb střední Evropy. Korutan-

skou třídou plnou velkých výloh s luxusním zbožím

jsme směřovali na neméně známou nákupní třídu

Mariahilfer Strasse, ze které si snad většina Čechů, buď

v letech 1968-69 nebo po roce 1989 přivezla nějaký

zajímavý nákupní úlovek. Tentokrát, ale obchody byly

uzavřené a my se mohli těšit pouze architektonickými

půvaby staveb. Jelikož rtuťový sloupec se stále pohybo-

val hluboko pod nulou a k tomu vydatně foukal mrazi-

vý vítr, nemohli jsme zakončit procházku po nákupní

třídě jinak než konzumací vyhlášeného vídeňského

punče.  Jeho cena sice nebyla nízká - jeden šálek za 4,50

- 5,00 Eur, ale v dané chvíli byl jedinou možností, jak

zahřát prochladlou tělesnou schránku. Hrníček, ze kte-

rého jsme pili, jsme dostali jako suvenýr.

S horkým punčem v žaludku jsme pokračovali kolem

romantické sochy W. A. Mozarta, společně se vyfoto-

OKOUZLENÍ
PŘEDVÁNOČNÍ VÍDNÍ



grafovali u sochy dalšího hudebního velikána L. Beet-

howena  a obdivovali se velkolepému sousoší imperá-

torky Marie Terezie s mnoha jezdeckými sochami a his-

torickými postavami. Kolem sousoší bylo rozmístněno

mnoho stánků s vánoční nabídkou a my se museli pro-

dírat lidským mraveništěm.

V dohledu již byl hlavní cíl naší cesty - neogotická

radnice s vysokou  sochou Železného radničního muže,

před jejímž průčelím je největší vídeňský vánoční trh.

Po cestě jsme ještě vyfotografovali rozlehlou budovu

parlamentu s antickým sloupořadím a dvorní divadlo,

stojící proti radnici.

Přestože jsme mohli prohlídce všech stánků uvnitř

radniční budovy a atraktivit obklopujících budovu

věnovat téměř 2 hodiny, nebylo jednoduché vše obejít

a prohlédnout. Naše smyslové vjemy byly trvale prová-

zeny poslechem krásných vánočních melodií.

Pravé vyvrcholení celého dne  nastalo po setmění,

kdy se rozzářila vánoční výzdoba na všech stromech

před radnicí a byla osvětlena celá čelní fronta radnice.

Jestliže na náměstí Marie Terezie jsme se museli při

prohlídce stánků prodírat velkým množstvím lidí, zde

byla situace mnohem horší. Bylo vidět, že vídeňáci své

trhy milují a rádi je navštěvují. Když se nám podařilo

protlačit ke stánkům s vánočnímu předměty, mohli jsme

i rozšířit nabídku vánočních dárků pro naše blízké.

A protože polední punč nás už dávno neochraňoval

před chladem, museli jsme doplnit hladinu teplodárné

tekutiny. Nutno uvést, že zde měli hrnečky s nejhezčí-

mi dekory.

Aby pohledů na krásnou vánoční výzdobu nebylo

málo, zašli jsme při zpáteční cestě k autobusu znovu na

třídu Graben, pokochat se i zdejším osvětlením. Těžce

se nám loučilo s pohledy na světelné záclony, které byly

zavěšeny v dlouhé řadě přes celou šířku ulice, ale paní

průvodkyně se nedala obměkčit a zavelela k návratu do

autobusu. Nakonec v jeho teplých útrobách se nám také

líbilo.

Všeobecně jsme konstatovali : byla to krása a paní

Janě jsme rádi složili velký hold za kvalitní přípravu

tohoto zájezdu.

Ing. Šimánek Petr

Připojení k internetu ve Štěpánovicích, Hvozd-
ci, Vlkovicích a Zvíkově.

Připojení k internetu je možné pomocí bezdrá-

tové technologie Wifi, a to jak v pásmu

5 GHz, tak i 2,4 GHz. Rovněž je možné použít

připojení pro telefonování (technologie VoIP), a to

i bez nutnosti vlastnit počítač. Připojit je možno

každého, kdo vidí na vysílací body a stane se čle-

nem sdružení. Tyto body jsou umístěny: 

Štěpánovice:

- na bytovce v Třeboňské ulici č. 200

- na škole Nová ulice č. 166

- u Leštinů Vlkovická č. 187

Hvozdec:

- nový stožár poblíž domu starosty

Vlkovice:

- sušárna hadic vedle hasičské zbrojnice

- komín dílen pana Kříže ve Zvíkově

Zvíkov,Ortvínovice:

- komín dílen pana Kříže, plechová kolna pana

Koláře

Vstup do sdružení činí 2 000 Kč, měsíční člen-

ský příspěvek je 400 Kč. Naše sdružení je nevýdě-

lečné a neziskové. Všechny vybrané finanční pro-

středky jsou reinvestovány zpět do sítě na infra-

strukturu a nákup konektivity (připojení do inter-

netu). Rada sdružení vykonává svou činnost bez-

platně v rámci svého volného času.

Technickou telefonickou podporu pro členy

zajišťuje firma Arakis & Belleville s.r.o. 

Po-Ne  8:00 - 20:00 hod., a to v rámci servisní

smlouvy bezplatně.
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Rychlost internetu se pohybuje na sektorových

vysílačích do 2 Mbps oběma směry. Denní přenos

člena není nijak omezován a rychlost se spravedli-

vě dělí mezi členy. Linka do internetu má v sou-

časné době kapacitu 10 Mbps. V nejbližší době je

naplánována výměna hlavního spoje na 10 GHz

technologii, spolu s navýšením rychlosti linky do

internetu dle aktuálních finančních možností sdru-

žení. Zatím uvažujeme o 15 Mbps. Možná přeno-

sová kapacita linky bude 34 Mbps oběma směry

s latencí do 1 ms. V současné době sháníme finanč-

ní prostředky. Investice do 10 GHz technologie je

řádově 120 000 Kč.

Čím více připojených členů budeme mít, tím

rychlejší připojení bude u každého člena doma.

K 24.3.3.2008 máme 102 členů z toho je 95 při-

pojeno. Neváhejte tedy a přidejte se k nám. Stačí

zavolat na tel. 732 999 888 firmu Arakis a domlu-

vit si šetření u Vás doma spolu s instalačním ter-

mínem. Bližší informace na: www.stepanovice.net

nebo e-mail: info@stepanovice.net

za OS ŠtěpNET Pavel Štoček,
předseda sdružení (775 011 677)

Od letošního roku došlo ke změnám na internetových strán-

kách obce- www.stepanovice.unas.cz. Všichni občané a firmy

mohou  poslat příspěvek na tyto stránky přes e-mailovou adre-

su: neuzilova.m@centrum.cz, nebo zanést osobně na obecní

úřad. Také větší firmy a podnikatelé z obce dostali možnost zve-

řejnit údaje o svém podnikání na stránkách. Stále čekáme, zda

dostaneme dotaci na náš web, o kterou pan starosta  žádal, nebo

se stránky budou měnit pouze dle možností. Byla zřízena také

rubrika Inzerce, kde mohou občané zveřejňovat své nabídky

a poptávky. Budeme rádi za  každý další příspěvek i nápad.

Ing. Martina Neužilová,  správce stránek

Masopustní průvod prošel naší obcí 2.2. 2008. Účast

masek byla hojná a svého úkolu, zahrát a zazpívat před

každou štěpánovickou chalupou písničku, se opět zhos-

tily velmi zodpovědně, přestože se tato náročná činnost

protáhla do pozdních odpoledních hodin!

redakce zpravodaje

ŠTĚPÁNOVICKÉ
www STRÁNKY

MASOPUSTNÍ
PRŮVOD



V roce 2000 se poprvé po více než 100 letech při-

hlásil vnuk původního Štěpánovického obyvatele pana

Václava Čábely. V roce 1882 odešel spolu se sestrou do

Spojených států ame-

rických do státu

Nebrasca. Po přícho-

du do městečka Brai-

nard se později ože-

nil s Barborou

Tůmovou (to se psal

rok 1884)  a založili

rodinu. Pan Richard

N. Cabela (vnuk) se

svou ženou Mary

v roce 2000 poprvé

navštívili Štěpánovi-

ce - rodnou vesnici

svých předků. Velmi se jim zde líbilo a po pěti letech

(v r. 2005) sem opět zavítali na návštěvu. Neopomenu-

li navštívit i místní kostel, na který pravidelně každý rok

(od roku 2000) posílají štědrý finanční dar na veliko-

noce i na vánoce.

Máchová Ludmila

Kam s ním?
Jaro se blíží a přichází období jarních úklidů. Tento

zvyk má mnohaletou tradici. Již v dávných dobách

ženy a dívky pomocí košťat vymetaly prach ze světnic,

který se v chalupě usadil za dlouhou mrazivou zimu.

Přicházející jaro pak vítaly otevřením okenic. Úklidem

se zbavily nejen prachu, ale také přebytečných věcí,

které se za zimu ve stavení nashromáždily. 

Dnes je jarní úklid spojen spíše s vysavačem, oke-

nou a především vyhazováním různých dávno nepou-

žitých nepotřebností, které ztratily svoji životaschop-

nost v lepším případě v momentě, kdy byly (vy)pou-

žité, v horším případě jsme u nich význam nikdy

nezjistili. A protože přichází jaro, je dobré se toho

všeho zbavit, abychom i my mohli přivítat jaro s čis-

tou myslí i příbytkem. 

A na mysli vyvstává nerudovská

otázka, která je čím dál neodbytnější:

"Kam s ním?" Myslím, že odpověď je

nasnadě a je vcelku jednoduchá. Do

popelnice. Správně, řeč je o odpadu.

Co se všemi těmi věcmi, které je třeba

vyhodit? Co s nimi bude? Hodím je do popelnice a to

je jejich konec. Možná ne tak docela. Z té popelnice

někam poputují. Štěpánovický odpad sváží Marius

Pedersen, takže skončí v Borovanech na skládce. To je

dobré řešení.

Následuje však další úvaha, kolik tun odpadu

skládka pojme? Nebo-li kolik jarních úklidů ještě

budu moci udělat, než bude skládka uzavřena z kapa-

citních důvodů. Dá se tomu nějak předcházet? Exis-

tuje řešení. Tříděním odpadu můžeme snížit naší

každoroční konečnou produkci odpadu snížit až

o 80% . Znamená to, že 80% z našich odpadů může

být recyklováno a stát se základní surovinou při pro-

dukci nových výrobků. To, že skládka bude mít delší

životnost není jedinou výhodou. Vytříděný odpad od

obce vykupují firmy, což znamená, že místo placení

za odvoz odpadu z popelnice získáme peníze za to,

že si někdo náš odpad může odvézt. Výsledkem může

být, že z našeho odpadu si postavíme prolézačku na

návsi nebo opravíme parkety v Sokolovně. Odpad se

totiž nově stává obchodním artiklem, takže proč toho

nevyužít?!

Náklady na uložení odpadu se budou neustále

zvyšovat. Každá tuna vytříděného odpadu nám šetří

naši kapsu. Proto si myslím, že je zbytečné, aby

z popelnic na nás vyhlížely noviny, plasty, nevratné

láhve a tomu podobný odpad, který je možné recyk-

lovat, a tím ušetřit přírodní zdroje. Tříděním a recyk-

lováním šetříme peníze a životní prostředí nás všech,

kteří zde žijeme.

Ve Štěpánovicích jsou kontejnery na papír, plasty

a sklo rozmístěny po celé obci. Kromě toho se nabízí

možnost vytříděný odpad nosit do sběrného dvora za

sokolovnou (každou středu 16 - 20 a sobotu 8 - 12),
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kde je navíc možno ukládat kovový odpad a větší

množství papíru.

I letos se bude na jaře a na podzim odvážet velko-

objemový a nebezpečný odpad. Termín svozu bude

včas oznámen.

Na závěr bych chtěl upozornit všechny spoluobča-

ny na zákaz vypalování trávy. Porušení tohoto záka-

zu se trestá vysokou pokutou!

Josef Florián

TJ Sokol byl v obci založen v roce 1920. Ale v roce

1932 se rozpadl a svou činnost obnovil až v roce 1938.

Hokejový oddíl založený v roce 1951 neměl dlouhé

trvání pouze 2 roky, ale zato oddíl kopané založený

v témže roce drží svou tradici dodnes. Fotbalové hřiště

bylo spolu s kabinami postaveno v roce 1954. V roce

1955 se 5 členů zúčastnilo I spartakiády ve Znojmě.

V roce 1970 byla k 50. výročí založení uspořádána ve

Štěpánovicích okrsková spartakiáda na fotbalovém hřiš-

ti. 

Obec Štěpánovice žije i sportem…
V naší obci působí TJ Sokol, předsedou je Bohumír

Gregor a hospodářem František Frcal. TJ má 2 oddíly,

fotbalový se 49 členy a badmintonový se 26 členy.

Oddíl fotbalový

Předsedou je Pavel Říha a trenérem

Jan Tlačil. Jeho svěřenci jsou účastníky

okresního přeboru, kde se utkávají

s většími městy a obcemi, jako jsou

Borovany, Ledenice, Lišov, Nové

Hrady, Hluboká nad Vltavou, Trhové Sviny a další. Po

podzimní části je v pořadí:

1. Borovany  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 30

2. Hrdějovice "B"  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 27

3. Ledenice  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 27

4. Nemanice  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 25

5. N. Hrady  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 25

6. Týn nad Vltavou "B"  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 25

7. Srubec  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 22

8. Lišov  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 16

9. Akra ČB  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 15

10. Mokré  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 12

11. Štěpánovice  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 10

12. Včelná  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 10

13. Hluboká nad Vltavou "B"  . . . . . . . . . . . . . . . 8

14. Sedlec  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 8

Nejlepšími střelci družstva jsou M. Fiktus (4), Míka

(4), Palus (4), Borovka (2), Kosař (1), Kršík (1). Hráči

si platí ze svého dopravu a praní dresů. Aby oddíl mohl

fungovat, je to díky sponzorům, zisku z plesů, pořada-

telskou činností při motokrosu a mizivém příspěvku od

ČSTV, v loňském roce pro celo TJ 6 465 Kč. Je nutno

si vydělat na rozhodčí, startovné v soutěži, pronájem

Sokolovny, elektrickou energii v kabinách (v loňském

roce 52 209 Kč) a poplatky za děti, které hrají za Lišov.

Ve Štěpánovicích není dostatek chlapců na zaregistrová-

ní žákovského družstva, které je povinné. Ostatní děti

všech věkových kategorií vede Jan Říha v místní Soko-

lovně, vždy ve středu od 16 do 18 hodin. Chybí zde

však kategorie nejmladších žáků a to je jich v obci

hodně. Ostatně, o tom už se zmínila p. Babková, která

vede kroužek cvičení rodičů s dětmi. V zimním období

trénovaly v Sokolovně vždy v pondělí děti z Lomnice

nad Lužnicí, bylo jich vždy kolem 12, ve věku okolo

8 let. Bylo nač se podívat a vzít si poučení pro rodiče

dětí a hráče oddílu, aby zde fotbalová tradice pokračo-

vala. 

Ostatně tabulka okresního přeboru moc optimismu

nedává. Přijďte povzbudit naše hráče v jarních bojích na

domácím hřišti.

Mokré 30. 3. 16,30

Včelná 14. 3. 16,30

Hrdějovice "B" 27. 4. 17,00

Týn nad Vltavou "B" 11. 5. 17,00

Lišov "B" 25. 5. 17,00

Nemanice 8. 6. 17,00

Hluboká "B" 15. 6. 17,00.

Při oddílu fotbalu dále účinkuje úspěšný Senior club

TITANIC, který má 22 členů a průměrný věk 55 let.

Propaguje obec v českobudějovickém a jindřichohra-

deckém okrese a na Moravě a mezinárodně také

v Maďarském Hečke. Jako vítězi turnaje v Kunžaku,

darovali jednu z cen - plato jogurtů, do místní školy.

Prezidentem clubu je Mgr. Jiří Hart.

TJ SOKOL



Oddíl badmintonový

Předsedou a zároveň trené-

rem je František Frcal. Oddíl byl

založen v roce 1980 a prošla jím většina mládeže

z obce. Zúčastňují se turnajů v kraji - Č. Budějovicích,

Č. Krumlově, Vodňanech, Táboře a Strakonicích, kde je

vhodná tělocvična. Z těchto turnajů se postupuje na

republikové turnaje, kde dobře reprezentují obec. Tyto

turnaje jsou ale finančně velmi náročné. Nejlepší hráči

se zúčastnili turnajů v Plzni, Teplicích, Liberci, Brně,

Orlové, Mostě atd. 

V roce 2002 a roce 2003 zvítězilo družstvo žáků

v krajském přeboru a tím postoupili na MČR družstev

v Plzni a Orlové. Dos-

tat celé družstvo přes

celou republiku je

finančně obtížné. Přes-

to v těchto přeborech

obstáli se ctí, porazili

i oddíly s velkou tradicí

a ligovými týmy dospě-

lých a obsadili výborné

5. místo. 

Dalšího, ještě větší-

ho úspěchu, dosáhla

v roce 2002 Dana

Číhalová, když získala

titul mistryně republiky v Plzni. S další hráčkou oddílu

Lenkou Suchánkovou získaly další medaile z deblů

a mixů na ostatních turnajích. 

I v dnešní době jsou v oddíle šikovné děti, které se těch-

to turnajů zúčast-

ňují. V roce 2006

Nicole Šimková

získala 3. místo

na MČR v Orlo-

vé. V letošním

roce družstvo

obsadilo 3. místo

v krajském pře-

boru (hned za Č.

Krumlovem "A" a Sokolem Č. Budějovice "A")

a znovu se tak vrátilo do špičky v kraji. 

Mladší děti z oddílu se zúčastňují v Č. Krumlově tur-

najů přípravek, kde se sejde vždy kolem 60 dětí z kraje,

ale i z Prahy a Plzně. Sehnat sponzora pro tento sport

je však obtížné. Tímto děti děkují OÚ Štěpánovice za

finanční pomoc ze zisku z automatů v místním pohos-

tinství a možnosti zdarma trénovat v místní Sokolovně. 

V letošním roce se podařilo zakoupit velmi levně

školní badmintonové sety z Europe Badmintonového

svazu a tím rozšířit badminton i pro další zájemce. Kdo

má zájem, může navštívit tréninky v Sokolovně v pon-

dělí a v pátek 17 - 19 hodin. S tréninkem dětí pomáhá

Dana Číhalová a už je vidět nárůst výkonnosti většiny

mladých hráčů.

V TJ však není jenom fotbal a badminton, ale i další

zájemci o sport v obci. Sokolovna je vytížena celý týden

od 16 - 21 hodin a v dopoledních hodinách místní ško-

lou. Je obtížné udržet pořádek po oddílech, neboť se

střídají a ne všichni dbají na pořádek. Tímto žádám

oddíly, aby po skončení jejich tréninku po sobě uklidily

(branky, židle na jevišti, lahve s pitím apod.).

ŠŠTTĚĚPPÁÁNNOOVVIICCKKÝÝ ZZPPRRAAVVOODDAAJJ
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Sokolovnu navštěvují tyto oddíly:

Pondělí 

badminton (Frcal)

16,30-19,00

florbal (Florián)

19,00-20,30

Úterý

badminton přípravka (Frcal)

16,30-19,00

volejbal (Fiktus J.) 19,00-21,00

Středa

fotbal žáci (Říha) 16,00-18,00

aerobic (Pekařová) 18,00-19,00

fotbal truhláři + rekreační (Mácha) 19,00-21,00

Čtvrtek

rodiče s dětmi (Babková) 15,30-17,00

fotbal Titanic (Gregor) 18,00-19,00

fotbal muži (Tlačil) 19,00-20,30

Pátek

badminton (Frcal) 16,30-19,00

fotbal rekreační (Mraček A.) 19,00-20,30.

za výbor pro sport František Frcal

Po delší odmlce začal Sbor Dob-

rovolných hasičů Štěpánovice opět

naplno pracovat. Podařilo se sesta-

vit nový kolektiv a sportovní druž-

stva, včetně družstva dětí. SDH

pořádá každý pátek od 17.30 pravi-

delná cvičení, účastníme se soutěží,

kde naše družstva dosahují pěkných

výsledků. Pro děti plánujeme výlety, netradiční soutěže,

besedy atd. Naši nejmladší se starají o nástěnku před

obchodem a neustále nám pomáhají při všech aktivitách

našeho sboru, včetně údržby techniky v hasičské zbroj-

nici. Rádi uvítáme v našich řadách nové členy Sboru.

Zájemci se mohou přihlásit na tel. 602 667 500, 602

451 332  nebo mail hasici.stepanovice@seznam.cz 

V lednu 2008 hasiči uspořádali spolu s myslivci spo-

lečenský ples s bohatou tombolou který se podle ohla-

sů velmi vydařil.

10. května 2008 v 13.00 proběhne ve Štěpánovicích

obvodová hasičská soutěž. Soutěžit se bude na fotbalo-

vém hřišti .Srdečně zveme všechny naše spoluobčany,

aby  přišli fandit a podpořit naši snahu uspět v tvrdé

konkurenci. 

za SDH Štěpánovice M. Adamec

Pozor na svah …. !
Před Flopem si raději nechejte zařazenou rychlost

a pro jistotu ještě zatáhněte ruční brzdu. Nebo chcete

dopadnout jako tento nešťastník!? 

Ivana Babková

Zpravoda j  zpracova la  za  škol ský a  kul turní  výbor  Ing .  Luc ie  Tichá ,  Ph .D. ,  č lánky j sou po obsahové s t ránce
v kompetenc i  jednot l ivých autorů .  Kont aktní  adresa  pro zas í l án í  př í spěvků v e l .  podobě :  t i cha luc@seznam.cz
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